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Et hus med 80 
badeværelser

Udstilling åben:
Mandag: 7.00-20.00 
Tirsdag-fredag: 7.00-17.30 
Lørdag: 8.00-12.00

Østre Gjesingvej 16-20 
6715 Esbjerg N
75 45 98 00

Din lokale sparringspartner, 
der arbejder ihærdigt på at 
tilføre din virksomhed størst 
mulig værdi og udbytte 
gennem løbende rådgivning.

Smedevej 33   6710 Esbjerg V   Telefon 75 15 17 33   www.danskrevision.dk

Meget mere end revision

Alletiders Vikar & Rekruttering, American Deep Pan Hjerting, 
Andelskassen, Bella Casa, Bilka, Bjørn K. Blomster,  

Blomster i Hjerting, Blue Water Shipping, Bog & Idé, Bo Bedre, 
Breinholtgård Golfstore/Pro Shop, Butik og Café Dyreborg,  
Café Gallardo, Café Stryhns, Cimi Beauty Bags, City Guld,  

Clear Skin, Club B., Cph Lighting, Creperiet, CrossEyes,  
Coast, Completed.dk, Dagrofa, Damernes Outlet,  

Dansk Revision Esbjerg A/S, Danske Bank - Esbjerg,  
Depot Esbjerg, Det Faglige Hus, E. Bank Lauridsen Holding, 

EDC - Poul Erik Bech, Esbjerg Bryghus/Esbjerg Ølshop, Esvagt, 
Fleur Bodywear, Fodplejen.dk, Frøkjær, Garant, Guldbageren, 

Guldsmed Pecani - Esbjerg, Haahr Indramning, Hallum, Helm, 
Hjerting Badehotel, Hjerting Installationsforretning ApS, 

Hjerting IF, Hjerting Posten, Højvangs Bageri,  
Imerco Home - Esbjerg Storcenter, Imerco Home Kgs. Gade, 

Incado Butik - Kvaglundvej, JYSK - Esbjerg, King George,  
Kop og Kande, Klip-i-Vest, Kylling & Co., Kvik Køkkencenter,  

La Prosciutteria, L & L Skincare, Lene International Hairdesign, 
Let på tå, Little London, Lykkes Udlejning, MacArtney, 

Mammas, Matas - Kirkegade, Matas - Sædding Centret,  
Matas - Torvet,  Meny, Middelfart Sparekasse, Musikhuset, 

Neye, New Hair Dsign, Nordea Bank, P. Greens Frugt og Grønt, 
Photocare - Sædding Centret, Posthuset,  

Polar Salmon Hjerting Laks A/S, Polar Seafood Esbjerg A/S, 
ProRepubliQ, Pub Kaktus, Rema 1000 - Hjerting,  

Restaurant Breinholtgård, Rosengreen, Salon Mada, Sigma, 
Skechers, Skræddergården, Sparekassen Kronjylland, Spar Nord, 

Spisestuen, Stalden, Staraccesories.dk, Stories By,  
Strandby Blomster, Sydbank, Vibholm Guld & Sølv

2024: Overskud på 48.783,59 kroner

1000 tak til  alle sponsorer
for jeres støtte i forbindelse
med vores årlige ”Hattefest”

SOS Børnebyernes lokalgruppe Hjerting-Esbjerg

Hjerting IF går med planer om udvidelser

IDRÆTSLIV – Hjerting IF, 
Hjertings største forening, 
hvis man ikke regner 
sognet for en forening, går 
med mange drømme og 
udvidelsesplaner. Men da 
foreningen stadig betaler af 
på padelbanerne, så varer 
det to år, før der igen er 
højvande i kassen og for 
alvor kan investeres igen. 
Det sagde formand Anders 
Kristensen, da der onsdag 
den 13. marts var generalfor-
samling i Hjertinghus med 
cirka 40-50 deltagere fra alle 
afdelinger.

Færre medlemmer
Han kom først ind på 
medlemssituationen. 
Der blev konstateret en 
nedgang i medlemstallet 
fra 2236 til 1982 fra 2022 
til 2023, men det skyldes 
næsten udelukkende, at 
foreningens medlemssystem 

Conventus nu bruger en ny 
opgørelsesmetode.

Antallet af ledere var 
faldet fra 192 til 148, og det 
fandt formanden bekym-
rende. Han viste en grafik 
med en ’frivillighedstrappe’ 
og en grafik med en cirkel, 
der illustrerede medlem-
mernes bevægelse fra 
almindelige medlemmer 
til ad hoc-frivillige, loyale 
medlemmer, tovholdere og 
kernefrivillige.

”Det er skuffende med 
en så stor nedgang. Det er 
vigtigt, at trappen virker. 
Ellers risikerer man lige 
pludselig et kollaps. Og 
så kan det tage 10-15 år at 
genoprette foreningen. Vi 
skal hele tiden holde os på 
toppen. Der bør altid være 
cirka 10 procent ledere for at 
fødekæden fra medlemsni-
veau til forretningsudvalg,” 
sagde Anders Kristensen, 
der i en årrække har været 

DGI-konsulent og derfor ved 
en del om dette emne.

En lille rundspørge 
under debatten viste dog, 
at opgørelsen af antallet af 
ledere formentlig er forkert. 
Tallet er langt over 142, kom 
man frem til. Så nu skal der 
registreres bedre, var der 
enighed om. 

Folkedans har indstillet 
dansen, men de fortsætter 
som en klub med gode, 
sociale aktiviteter.

Om et par år er 
HIF færdig med 
at betale af på 
padelbanerne, og 
så kan Hjertings 
største forening 
investere igen, 
fortalte formand 
Anders Kristensen 
på general-
forsamlingen

På jagt efter ny fodboldformand
På generalforsamlingen 
var der, som vedtægterne 
kræver, valg til bestyrelsen. 
Anders Kristensen blev 
valgt til formand, Flem-
ming Bro Lund fortsætter 
som kasserer, mens 
Aase Nielsen har sagt til 
at prøve kræfter med 
sekretærposten. Der var 

ingen kandidat til næstfor-
mandsposten. HIF Fodbold 
har mistet Thomas Vohs 
Ahlers og er på jagt efter 
en formand, Claus Jensen 
er fortsat formand for Ten-
nis og Bordtennis, Lisbeth 
Lomholt for Gymnastik, 
Peder Rasmussen for 
Basketball, Henrik Poulsen 

for Fitness, Bo Wendel for 
Badminton og Tove Peder-
sen for Folkedans, som har 
stoppet folkedansen og nu 
er en social forening med 
hyggelige arrangementer. 
Padel er endnu ikke en 
afdeling for sig selv, det 
sker nok tidligst om et år, 
sagde Anders Kristensen.

Nu søges afløser til Thomas 
Vohs Ahlers. Foto: HIF
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Padel er ikke moden til 
at være en afdeling endnu, 
men det kommer, men nok 
ikke det første år, sagde han 
også.

Fitnessafdelingen er ved 
at blive ’kvalt i succes’, så at 
sige. Medlemstallet voksede 
fra 2022 til 2023 fra 727 til 
894, men der er ikke penge 
til en udvidelse ud mod 
fodboldbanen, hvilket er et 
stort ønske. Så i stedet kunne 
man bruge uderummet 
omkring Hjertinghus. Der 
er plads nok, det kræver blot 
et gummiunderlag.

Instruktører er der hel-
digvis mange af, nemlig 
27, og der er fem frivillige i 
bestyrelsen.

”Det er fint, at I arbejder 
med det her. Det er vigtigt 
med den fødekæde. Kom-
pliment for det,” sagde han, 
henvendt til fitnessformand 
Henrik Poulsen, der også 
er lønnet forenings- og 
hus-kordinator.

I en lille runde fortalte 
de forskellige afdelingers 
formænd om deres situa-
tion. Badminton kører fint, 
men der er ikke de samme 
sociale aktiviteter som før 
Corona. Basketball har det 
problem, at de unge flytter 
væk efter gymnasiet. Fitness 
har den udfordring, at selv 
om der uddannes mange 
instruktører, så er der hele 
tiden behov for flere, idet 
folk flytter eller holder op. 
Og afdelingen ønsker som 
nævnt mere plads.

Savner formand
Den store fodboldafdeling 
står uden formand, men 
der er en person fra spon-
sorkredsen i kikkerten. 
Afdelingen vil gøre mere 
ud af den udadvendte 
kommunikation. 

Folkedans holder sammen 
på tropperne med gåture og 
hyggelige sammenkomster.

Gymnastik bruger megen 
tid på at finde frivillige – og 
at holde på dem. Afdelingen 
er gået med i et samarbejde 
med andre klubber i Esbjerg, 
Esbjergklyngen. Det bety-
der, at gymnasterne, uden 
at skulle skifte klub, for 
eksempel kan gå til spring 
i en anden klub.

I tennisafdelingen er der 
fokus på økonomi. Der har 
været et lille minus i regn-
skabet, men der regnes med 
et lille plus i år.

Familietennis er blevet en 
succes, og det går fint med at 
finde nye ledere. Bordtennis 
stiger jævnt med 10 til 12 nye 
medlemmer om året.

Kasserer Flemming Bro 
Lund kunne ikke være 
til stede af jobmæssige 

årsager, så Anders Kristen-
sen måtte også tage punk-
terne regnskab og budget for 
hovedforeningen.

Han kunne fortælle, at der 
er en egenkapital på 992.000 
kroner i alt, og at byfesten 
giver et rigtig godt tilskud 
til HIF, 169.000 i 2023. Det 
skyldes dog mest de mange 
sponsorer.

Af milde gaver nævnte han 
100.000 kroner fra Norlys 
Fonden til et planlagt, ind-
skudt dæk i fitnessrummet. 

Samme fond har også givet 
150.000 kroner til nye cykler.

I 2026 betales de sidste 
afdrag på lånet til padelba-
nerne, så i 2027 er der hele 
450.000 kroner mere at gøre 
godt med, sagde Anders 
Kristensen, der så meget 
glad ud ved den tanke.

Tekst og foto:  
Finn Arne Hansen

Christian Breinholt · Gl. Guldagervej 38 A · 6710 Esbjerg V

BREINHOLT VVS

VVS installatør
i Hjerting

AUT. VVS INSTALLATØR

 7511 7472 / www.breinholtvvs.dk

HJERTING
INSTALLATIONS-
FORRETNING ApS
v/ Kim & Niels Boysen
Engvænget 12, Hjerting

Døgnvagt Tlf. 75 11 50 20

Overlad ikke din bil til hvem som helst
gå til fagmanden

HC’s Autoservice I/S
Hostrupvej 44 . 6710 Esbjerg V.

75 26 91 55

Værkstedet tilbyder:
Klargøring til syn
Servicearbejde
Motortest
Fejlkode udlæsning
Nulstilling af servicelamper
Styringsudmåling (4 hjulsmåling)
Karosseri arbejde
Dækmontering / afbalancering
Rudeudskiftning
Bremseprøvestand
Service af aircondition
Hydronik værksted (oliefyr)
Undervognsbehandling (Suvo)
Kundevogn
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DU ER,
HVAD DU
VÆLGER

Danske aviser vælger hver dag
respekt og omsorg for skov, dyreliv 

og mennesker - vi trykker nemlig på 
FSC®-certificeret papir.

40 12 76 77
Kontakt Brian Jørgensen

God leje og sikkerhed/garanti!

Esbjerg
Housing

LEJLIGHEDER TIL LEJE
Til ingeniører med familie søger vi villaer  

på 110 - 120 kvm. og 150 - 200 kvm. med min.  
tre værelser - gerne moderne og ikke møbleret.
Gerne i ESBJERG, HJERTING, GULDAGER, 

SØNDERRIS eller SÆDDING.
Endvidere søger vi to- og treværelses 

lejligheder i Esbjerg. 
Både møbleret og umøbleret.

VI SØGER VILLAER OGHjerting IF går med planer om udvidelser
Anders Kristensen måtte tage 
både beretning, regnskab og 
budget, da kasserer Flemming 
Bro Lund havde med forfald 
på grund af deltagelse i et 
firmas generalforsamling.

PIGEFODBOLD – P9 
HIFs forsamling var der 
et hasteforslag, som var 
nødt til at blive vedtaget 
samme aften af hensyn til 
nogle tidsfrister, og til alt 
held for forslagsstilleren, 
fodboldafdelingen, blev 
det vedtaget. Pigefod-
boldspillerne vil derfor til 
efteråret deltage i et nyt 
samarbejde med titlen EfB 
Pigefodbold.

EfB-navnet er krævet af 
sponsorer, fik forsamlin-
gen af vide. Samarbejdet 
skal blandt andet hindre, 
at Varde bliver ved med 
at snuppe de mest talent-
fulde pigefodboldspillere.

Katrine Marie Lol-
lesgaard præsenterede 
forslaget. Hun fortalte, at 
pigespillerne, som udgør 
en tredjedel af fodboldaf-
delingens medlemsskare 
og fik et hold i serie 1 i 

efteråret 2023, stadig skal 
være medlem af deres 
lokale klub. Men ved at 
lave det ny fodboldsam-
virke i Esbjerg Kommune 
vil man kunne give spil-
lerne nye muligheder for 
blandt andet træning og 
være i stand til at holde på 
de bedste spillere.

At generalforsamlingen 
skulle vedtage det, var et 
krav fra Dansk Boldspil 
Union. DBU ønsker, at 
klubberne hæfter soli-
darisk for økonomien i 
projektet.

”Men I kan tage det helt 
roligt. Jeg kommer til at 
sidde i ledelsen og vil 
råbe vagt i gevær, hvis 
det bliver nødvendigt,” 
sagde Katrine Marie 
Lollesgaard.

Hjerting IFs piger med 
i fodboldsamarbejde

Katrine Marie Lollesgaard 
præsenterede forslaget 
om en overbygningsaftale 
mellem fodboldklubberne 
og fodboldafdelingerne i 
Esbjerg Kommune.

De mest  
talentfulde pige-
fodboldspillere 
bliver i dag  
headhuntet til 
Varde. Det skal 
nyt samarbejde 
gerne sætte en 
stopper for


